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VEĽKÁ NOC 2023

ŽIŤ Z KRISTOVHO VZKRIESENIA
Máme vnášať do života druhých nádej a lásku, pretože
sú nesmierne dôležité pre opravdivo šťastný život človeka.

Nenarodili sme sa preto, aby sme zomreli, ale Pápež František sa prihovára každému z nás: - Žiť z Kristovho zmŕtvychvstania možno aj 
zomierame, aby sme mali večný život, so Nedopusť, aby ti ukradli nádej a radosť, nedovoľ, v najťažších podmienkach. 
vzkrieseným Kristom. aby ťa omámili a potom urobili otrokom vlastných Svedectvo muža, ktorý je vo väzení na 

Sv. Pavol hovorí jasne, že Kristovo zmŕtvych- záujmov. Maj odvahu byť niekým viac, pretože tvoj doživotie, píše o sebe takto: - Bolesť, utrpenie, 
vstanie podstatne mení náš život, naše zmýšľanie, život je dôležitejší než čokoľvek iné. Môžeš sa stať osamelosť a dennodenné ponižovanie ma 
naše životné hodnoty. Jeho výzva – hľadajte čo, čo tým, čím Boh, tvoj Stvoriteľ, vie, že si, ak si privádzali k sebaľútosti a depresiám. Čím ďalej, tým 
je hore a myslite na to, čo je hore – neznamená uvedomíš, že si povolaný na veľké veci. Vzývaj viac som sa zaoberal sebou, svojím utrpením a tým, 
nezaujímať sa o život na našej zemi, ale vedieť svoj Ducha Svätého a kráčaj s dôverou k veľkému cieľu: ako mi iní ubližujú. Pán mi povedal: - Nenariekaj 
život vnímať a prežívať ako cestu, ktorá nás vedie k svätosti. Potom nebudeš fotokópiou. Budeš nad sebou, ale nad tými, ktorým si ublížil. Najviac 
k nebeskému Otcovi, pretože – naša vlasť je v nebi. v plnosti sám sebou. 

Žiaci Základnej školy sv. AugustínaŽiaci Základnej školy sv. Augustína

S vďakou ukrižovanému 
a vzkriesenému Kristovi, 

v ktorom máme nádej 
na večný život a posilu 

v každodenných krížoch, 
požehnané sviatky Veľkej noci 

prajú a s prosbou za dobré 
vzťahy, trvalý mier a pokoj 

v dušiach, Vám ku sviatkom 
Kristovho zmŕtvychvstania 

žehnajú Vaši kňazi: 

Pavol Mazúch, dekan,
Ondrej Čukan, kaplán, 
Ľudovít Gabriš, kaplán, 

Rudolf Michút,
nemocničný duchovný, 

Ladislav Herman, kanonik, 
Juraj Hvolka, kaplán

pokračovanie na strane 2

Pokračovanie na strane 2

Veľkonočné bohoslužby vo farnosti Považská Bystrica
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Vrchol Kalvárie, ukončenie krížovej cestyVrchol Kalvárie, ukončenie krížovej cesty

v texte sú údaje z predchádzajúceho roka 2021 
uvedené tenším písmom 

• Krsty – 96, 107,  
z toho menej, viac chlapcov – 45, 58 
a viac, menej dievčat – 51, 49.

• Najčastejšie mená
po 3x - Dominik, Nela, 
po 2x - Matúš, Pavol, Terézia, Sára
(Jakub, Matúš, Tamara)

• Riadne zosobášených rodičov malo 53, 
66 detí, nezákonitých bolo 43, 41 detí. 

• Sobáše:  23, 36 sobášov
• priemerný vek vstupu do manželstva: 

ženíchovia 31, 31-roční, 
nevesty 29, 28-ročné. 
(Nikto mladší než 22 rokov)

• Pohreby: 130, 195, 
• mužov 66, 100, žien 64, 95. 
• zaopatrených 72, 105, 

nezaopatrených 58, 90. 
• Priemerný vek zomrelých: 

muži 74, ženy 78.
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Herečka Regina Kingová si prevzala cenu Kristovo zmŕtvychvstanie vlieva do nášho 
som ublížil tým, ktorých som najviac miloval. Moje Oscara za najlepší ženský herecký výkon. Pri života nádej a lásku, aby sa náš život mohol 
deti nikdy nespoznajú otcovskú lásku. Moja preberaní ceny povedala: - Som príkladom toho, že úspešne rozvíjať a napĺňať. Ak sme uverili 
exmanželka je už teraz nešťastná a je exmanželkou láska a nádej dávajú silu. Potom sa s dojatím v Kristovo vzkriesenie, máme sami žiť z neho. 
kvôli mne. Prestal som teda myslieť na seba a začal obrátila k svojej mame so slovami: - Mama, tak Máme vnášať do života svojho i do života druhých 
som sa modliť za tých, ktorým som ublížil. Srdcom, veľmi ťa milujem. Ďakujem ti , že si ma naučila, že nádej a lásku, pretože sú nesmierne dôležité pre 
mysľou a duchom som v modlitbe so všetkými. Boh sa o mňa stará, vždy mi starostlivo vychádza opravdivo šťastný život človeka.
A hoci ja nemôžem nič, Pán môže všetko. v ústrety. Boh je v každom čase dobrý. P. Jozef Šuppa, SJ

Žiť z Kristovho vzkriesenia
dokončenie zo strany 1

Pozdravujem vás z mojej V katedrále v meste sú tiež mladí študenti a veľa 
misie v Japonsku, milí moji cudzincov, takže ide o zaujímavú a rôznorodú 
rodáci v Považskej Bystrici. prácu. Staráme sa aj o katolícke školy, tri základné 
Dvanásteho novembra 2009 a stredné školy, tiež materské škôlky. Oblasť 
som prišiel do Japonska ako Sendai bola v roku 2011 zasiahnutá zemetrasením 
misionár Spoločnosti Božie- a cunami. Ľudia si prešli ťažkými životnými 
ho Slova. Keď som vystúpil skúškami. Istá žena, ktorá sa pripravuje na prijatie 
z lietadla na letisku v Nagoji, krstu, stratila vtedy dvadsaťdva členov rodiny. 

v spoločnosti spolubratov, ktorí už čakali, odobrali Stretávame sa s ľuďmi postihnutými katastrofami 
sme sa do nového domova v Xavier house – v dome prostredníctvom takzvaného Oivekai – Olivovej 
a komunite pre študentov i novopríchodzích ratolesti, čo je spoločenstvo, kde sa môžu stretnúť. 
misionárov. A začínal kurz Japončiny. Spoznávali Ale prišiel aj tajfún Hagibis. Rozhodol som sa 
sme jazyk, kultúru, pozor sme si museli dávať i na pomôcť ako dobrovoľník. Pracovali  sme 
to, z ktorej strany príde auto, pretože v Japonsku sa v skupinách, ktoré organizovala Katolícka charita. 
jazdí po ľavej strane. Mal som pocit, že japončina je Okrem domov boli zasiahnuté aj ryžové polia. Aby 
ako more, ktoré sa nikdy nebude dať preplávať. Ale sa ryža nezničila, bolo ju treba urýchlene pokosiť, 
práve to je krása japončiny. Prvé Vianoce sme ručne pozbierať a poukladať do snopov. Prežíval 
strávili s našou osemčlennou komunitou som to ako obohacujúcu skúsenosť. Pri  
v Nagasaki. Svoje prvé miesto som dostal do Akity, zemetrasení či záplavách zrazu prestávame veci 
a to až do roku 2014. Potom nasledovalo mesto brať ako samozrejmé a učíme sa byť vďační. Nuž, aj 
Tajimi do roku 2017, a Morioka do roku 2018. my misionári sa veľa vecí učíme, a často práve od 
Odvtedy som v meste Sendai. Po všetky tie roky ľudí, medzi ktorými sa pohybujeme, ktorých tu na 
som cítil, ako ma Boh vedie a stará sa o mňa. našom misijnom, ale aj ryžovom poli stretáme. 

Pri kontakte s ľuďmi sa mi stala bližšou Zatiaľ aspoň toľko, možno sa ozvem znova po 
japončina a tiež som začal byť viac doma uprostred nejakom čase s ďalšími skúsenosťami, verím že na 
každodenných kňazských povinností. Sv. omše, povzbudenie a obohatenie. 
návštevy chorých, prípravy katechumenov na krst. Vyprosujem Vám, všetkým priateľom, 

V Sendai, v najväčšom meste na severovýcho- dobrodincom, mojej rodine všetko dobré a Božie 
de Japonska, štyria kňazi máme osem farností. požehnanie.                    Pavol Filadelfi, misionár SVD

Náš misionár v Japonsku
V tomto roku oslávila 100 rokov pôsobenia na Slovensku rehoľná Spoločnosť Božieho Slova – Verbisti. 
Aj z nášho mesta pochádzajú misionári, pôsobiaci v tejto Spoločnosti. Bol ním aj nedávno zosnulý 
dp. diakon Jozef Cahel. Z mladšej generácie je to náš rodák Pavol Filadelfi, ktorý nám ešte pred pandé-
miou poslal niekoľko riadkov, ktoré teraz prinášame aj vzhľadom na jubileum verbistov.

Zo štatistiky našej
farnosti – za rok 2022

Modlitba krížovej cesty na Kalvárii nad naším mestomModlitba krížovej cesty na Kalvárii nad naším mestom

Krížová cestaKrížová cesta
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Sú obdobia, kedy prebieha vytrvalá činnosť,  
ale navonok ju zatiaľ veľmi nevidieť. To však 
neznamená, že by sa nič nekonalo, ale prípravné 
obdobie býva náročné a zdĺhavé. Napriek tomu 
sme celú zimu usilovne pracovali na príprave 
projektu a stavby.

Ceníme si spoluprácu projektantov, geodeta, 
inžinieringu, pracovníkov sietí a úradov, ktorí 
hľadajú a nachádzajú optimálne riešenia a cesty, 
ako sa to dá, nie ako sa to nedá. Ešte v januári sme 
vykonali geoprieskum na pozemku ako podklad 
pre statické riešenie zakladania. V záverečnej 
správe geologickej úlohy jej spracovateľ Geovrty 
Belá uvádza uspokojivý výsledok. Inžiniersko-
geologický prieskum preukázal, že podložie je 
vhodné na zakladanie budov a presne špecifikoval, 
o aké vrstvy ide a navrhol riešenie. Na pozemku už 

boli aj v minulosti postavené rozličné budovy, profesií, čo je pre takúto špecifickú budovu 
preto je tam do istej hĺby navážka – hlina, drobný potrebné. Niektorí z nich sa vyjadrili, že náročnosť 
stavebný materiál, potom štrk s podielom ílu, ďalej práce je vyvážená vnútornou radosťou z účasti na 
štrk piesčitý, s obsahom kamenitej zložky, takomto diele, ktorému nielen fandia, ale aj 
strednozrnný. V závere môžeme konštatovať skutočne napomáhajú. Ďakujeme nezištným 
vcelku priaznivé podklady pre statiku a príslušné elektrikárom a bagristom.
vedenia. Postupne kontaktujeme možných staviteľov 

Geodetické merania sú potrebné nielen jedno- a v tomto ekonomicky neprehľadnom období bude 
rázovo, ale aj opakovane, tak ako ukazuje situácia každá ústretovosť a ochota kľúčová. Jednotlivé 
s prípravou sietí a pripojení. Ďakujeme p. geode- informácie pre zapojenie jednotlivých zhotovite-
tovi za obetavosť  a ústretovosť. ľov oznamujeme prostredníctvom nedeľných 

Do projektovania jednotlivých profesií sa oznamov alebo na farských stránkach. 
zapojilo mnoho projektantov vo svojich odboroch Medzitým konáme pravidelné zbierky vo far-
a mnohí z nich boli ochotní vypracovať aj nosti Sv. rodiny na SNP aj vo farnosti v meste. 
zložitejšie, často opakované projekty jednotlivých Máme usporený základ finančných prostriedkov, 

vďaka ktorému by sme mohli začať s hrubými 
stavebnými prácami, akonáhle to bude možné. 
Radi by sme stavbu začali budovaním základov 
čím skôr a potom bezodkladne vytiahli do 
zhotovenia strechy. Prispieť je možné priebežne 
pri konaní zbierok alebo priamo na účet Farnosti 
Sv. rodiny: SK23 0900 0000 0051 3356 8807. 
Komukoľvek, kto chce pomôcť, radi podáme 
podrobnejšie informácie osobne, najlepšie po sv. 
omši, alebo emailom: pb.sv.rodiny@fara.sk, 
telefón: 0910 852 232.

Za akúkoľvek pomoc srdečne ďakujeme. Pán 
Boh zaplať za všetky obety, ktoré ste v príprave 
kostola doteraz preukázali, ďakujeme za všetky 
vaše modlitby. 

Pavol Mazúch, dekan a správca farnosti,
Juraj Hvolka, kaplán

Kostol Sv. rodiny na sídlisku SNP
Ako prebiehajú prípravy stavebnej dokumentácie a stavebného pozemku



Prvé sv. prijímanie a birmovanie
v roku 2023

Birmovka bude v našej farnosti – na štvrtú veľkonočnú nedeľu – 
30. apríla. Birmovať príde otec biskup Tomáš Galis a generálny vikár 
Martin Kramara.

Prvé sv. prijímanie bude:  V nedeľu 14. mája - pre školy: 
Základná škola sv. Augustína, (Cirkevná), Štvorka (Stred) a Päťka (Pod 
Rozkvetom).  Následne v nedeľu 21. mája - pre školy: Jednotka 
(Nemocničná) a Trojka (Školská).

Pamätajme na našu mládež v modlitbách.

Pripravil Farský úrad Považská Bystrica.
Autorský kolektív: Pavol Mazúch, Juraj Hvolka, Braňo Cehelský, Eva Brzá.
Grafická úprava Alfa a Omega. Tlač AB Tlač Žilina.
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Tlačivo pre podanie 2% z daní na účely našej kresťanskej 
mládeže si môžete prevziať v kostole, alebo vytlačiť z internetovej 
stránky ZŠ sv. Augustína a jeho Občianskeho združenia.

Údaje: Občianske združenie sv. Augustína, IČO: 50614240

Príprava prvoprijímajúcich v Katolíckom domePríprava prvoprijímajúcich v Katolíckom dome

Dve percentá z daní
Podporujeme výchovnú a duchovnú prácu s mládežou

v našom meste a dekanáte

Katechézy Dobrého Pastiera v našej farnostiKatechézy Dobrého Pastiera v našej farnosti
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